
ZAPISNIK 

s četvrtog sastanka Upravnog odbora Hrvatskoga meteorološkog društva 

 
održanog 20. 12. 2005. s početkom u 9 sati u knjižnici DHMZ-a, Grič 3, Zagreb 

   Upravni odbor: Alica Bajić, Višnja Vučetić, Vesna Đuričić, Zvonko Žibrat, Davor Nikolić, 
Zvjezdana Bencetić Klaić 

   Sud časti: - 

   Nadzorni odbor: - 

   Dnevni red: 

1. Prihvaćanje zapisnika sa drugog i trećeg sastanka UO HMD 
2. Interni natječaj za urednika HMČ 
3. Izvještaj s Okruglog stola 
4. Financijski izvještaj 
5. Razno 

Ad 1.  

   Zapisnici drugog i trećeg sastanka UO HMD su prihvaćeni bez primjedbi. 

Ad 2. 

   Na interni natječaj za urednika HMD javila se samo Vesna Đuričić. Vesna Đuričić je 
predložila sastav uredništva, te opće smjernice uređivačke politike. Naglasila je problematiku 
financiranja časopisa. UO je njenu kandidaturu jednoglasno prihvatio. Vesna Đuričić je 
obavijestila UO HMD-a da za pokrivanje troškova tiska broja 39 HMČ-a nedostaje sredstva. 
UO HMD jednoglasno je odlučio da se sredstva namira s računa Društva. U raspravi je 
istaknuto da za sada MZT financira (u nedovoljnim iznosima) oko 200 znanstvenih časopisa, 
te da im je plan u budućnosti financirati samo 38, po njihovom mišljenju najboljih. Za ostale 
se predviđa samofinanciranje (putem pretplate ili nekako drugačije). Namjeru MZT-a je UO 
primio na znanje, te je zaključeno da situaciju treba razmotriti u smislu smanjivanja troškova 
izdavanja HMČ-a. Jedno od mogućih rješenja je zatražiti pomoć DHMZ-a, i to na način da 
DHMZ bude suizdavač. Postavljeno je pitanje mogućnosti oslobađanja PDV-a kao još jedan 
način smanjenja troškova. Drugi bi bio razmotriti da se tiska cca 50 komada časopisa (umjesto 
dosadašnjih 500), a ostali primjerci da budu na CD-u. Bez obzira na sve teškoće, treba 
pokrenuti prikupljanje članaka za broj 41. Urednički odbor Časopisa će na svojoj sjednici 
razmotriti ovaj problem i Upravnom odboru Društva predložiti rješenje. 

 

 

 



Ad 3. 

   Alica Bajić je pročitala izvješće o Okruglom stolu "Školovanje meteorološkog kadra u 
Hrvatskoj", i zaključke koji su doneseni, što je prihvaćeno bez primjedbi. U raspravi je 
ocijenjeno da je OS bio uspješan i veoma koristan za poziciju HMD-a u budućim odlukama 
nadležnih institucija za školovanje meteoroloških kadrova. Zaključci su proslijeđeni 
sudionicima OS i svim nadležnim institucijama.  

Ad 4. 

   Alica Bajić je ukratko prezentirala financijski izvještaj koji su sačinili Zvonko Žibrat i 
Draginja Vučković. 

Ad 5.  

   Na zahtjev da se predaju izvještaji o radu u Komisijama Europskog meteorološkog društva 
izvještaj je predala samo Marina Grčić (za školstvo). Nedostaju izvještaji Zorana Vakule (za 
medije), te Tomislava Kovačića (za akreditacije). Ovaj zadnji izvještaj neće niti biti podnesen, 
jer je Kovačić izbrisao sve dokumente sa svojeg e-maila. Tomislava Kovačića će zamijeniti 
Sonja Vidič, o čemu je tajnik EMS obaviješten, no povratna informacija još nije stigla. 

Dana je informacija da je prof. Josip Juras zamolio da UO HMD razmotri mogućnost 
reagiranja na razne napise u tiskovinama o klimatskim pojavama i meteorološkim pojavama, 
koje novinari pišu samoinicijativno bez konzultacija sa meteorolozima koji se pojedinom 
problematikom bave, To na neki način meteorologiju dovodi na stranice žute štampe, što je 
neprihvatljivo. U raspravi je iznešeno da takvih slučajeva ima puno, pa se postavlja pitanje 
kako na njih reagirati. U tom je smislu razmotreno postojanje Crometeo foruma, koji se 
amaterski bavi meteorologijom, pa se i na stranicama tog foruma mogu pronaći napisi o 
meteorologiji koji bi se također mogli svrstati u žutu štampu. Zaključeno je da bi jedna od 
uloga HMD bila davanje mišljenja struke o raznim pitanjima iz područja meteorologije, a za 
što je pogodan oblik okruglih stolova. Stoga treba promisliti o organizaciji OS o novinskim 
člancima o meteorologiji, kako ih i zašto novinari pišu, kako citiraju meteorologe, te da li ih 
uopće konzultiraju pri kreiranju svojih napisa. Postavlja se pitanje u kakav položaj takvi 
napisi mogu staviti meteorologiju u društvu, s obzirom da su pisani od nestručnih osoba i u 
kojima ima puno proizvoljnosti i netočnosti. 

UO je odobrio prijem u članstvo za Zdeslava Matića - istraživača zaposlenog u Energetskom 
institutu Hrvoje Požar, i Bernarde Rozman sa RTL televizije. Zadužuje se tajnik HMD Davor 
Nikolić da provede propisanu proceduru primanja u članstvo. 

Sastanak je završio u 10 sati i 30 minuta 

Zapisnik vodio: 

Davor Nikolić 

 


